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22% dintre credite au rata amânata. Oprescu (ARB): Vom vedea comportamentul

real la plata dupa 1 ianuarie

Aproximativ 22% dintre credite au rata amânata, în baza moratoriului  legislativ, iar comportamentul la

plata al acestor clienti se va vedea  dupa 1 ianuarie 2021, a declarat, marti, Sergiu Oprescu, presedintele 

Asociatiei Române a Bancilor (ARB), într-o conferinta de profil.

"Un portofoliu de 22% la nivelul sistemului are ratele amânate la plata.  O sa vedem comportamentul real la plata

dupa 1 ianuarie 2021. În  aceasta perioada trebuie sa fim proactivi si sa venim aproape de client,  pentru a

preîntâmpina anumite derapaje. Ca în automobilism, sunt  derapaje controlate si derapaje necontrolate. Noi trebuie

sa fim în  orice clipa în conditiile unor derapaje controlate, nu necontrolate", a  aratat Oprescu.

Potrivit acestuia, România poate folosi aceasta perioada pentru a digitaliza societatea.

Întrebat câte banci vor mai ramâne în România dupa aceasta criza,  Oprescu a raspuns: "Îmi dati sansa sa fac o

gluma? Tot multe. Dupa  precedenta criza, am scazut de la 43 la 34, în acelasi timp cred ca si  34 este o cifra

relativ mare, pentru ca ma bazez pe date. Daca ma uit la  indexul care masoara cât de competitiva este piata, în

sensul ca cu cât  este mai ridicat indicele piata este mai putin competitiva, noi suntem  într-o zona scazuta din

punctul de vedere al indicelui, adica avem o  competitie peste medie si mai avem înca destul de mult spatiu pentru 

consolidare în sistemul bancar".

În acelasi timp, toate bancile care au o viziune pe termen lung cu  privire la activitatea lor în România vor sa

câstige teren si sa îsi  consolideze pozitia, a aratat el.

"Suntem într-un mediu scazut al dobânzilor, care nu este numai în  România, ci peste tot în lume. Toate pietele

europene si cele din jurul  nostru au scazut dobânda de referinta si toate, având tractiune pe  nivelul dobânzilor, au

dus la scaderea dobânzilor. Acelasi lucru s-a  întâmplat si la noi. Din punctul nostru de vedere era un trend usor de 

anticipat. Este foarte bine ca am avut pedala în aceasta perioada si am  putut veni de la un nivel ridicat pentru a

putea scadea dobânda si avem  aceasta pedala în continuare", sustine reprezentantul asociatiei  bancilor.

El a precizat ca, în contextul actual, este posibil ca BNR fie sa mentina dobânda, fie sa o reduca în continuare.

"Eu cred ca suntem în acel punct în care ambele situatii sunt posibile,  adica fie sa ramânem în aceasta situatie o

perioada lunga de timp,  pentru ca nu avem presiuni în clipa de fata, fie în functie de noile  presiuni care se vor

naste pâna la sfârsitul anului... Noi, la trei luni  de la declansarea pandemiei, suntem într-o perioada de date relativ 

putine, pentru ca cei care au solicitat amânarea la plata au obtinut-o,  dar noi date cu privire la comportamentul

clientelei vom obtine la  sfârsitul anului", a precizat presedintele ARB.

Consiliul de Administratie al Bancii Nationale a României a decis, în  sedinta din 29 mai, reducerea ratei dobânzii

de politica monetara la  nivelul de 1,75% pe an, de la 2% pe an, începând cu data de 2 iunie.
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